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KR 62 
Vergadering Kwaliteitsraad 

 

 

Vergaderdatum 16 december 2019 
 

Vergaderplaats Utrecht 
 

Aanwezig Niek Klazinga, Jan Kremer, Henk Nies, Petrie Roodbol, 
Sophia de Rooij, Floortje Scheepers, Jan Smelik,  
Anne-Miek Vroom, Niek de Wit 
 

Afwezig Hugo Keuzenkamp  
 

Zorginstituut Nederland Secretariaat 
Celeste van der Vliet, Hugo Trouw 
 
Overig  
Heleen Moerland, Lonneke Koenraadt, Jolien van de 
Sande, Jill van Nouwland, Sandra Landa, Emalie 
Hurkmans, Timon Sibma, Berend Mosk, Kirsten Stegink 

  
 
 
 
1 Opening en mededelingen 
De voorzitter opent om 16.11u de vergadering. 
 
Conflicterende belangen 
Geen. 
 
Mededelingen 
• Berend Mosk deelt mee dat de behandeling van de wetswijziging van de 

Wkggz opnieuw is uitgesteld, het staat nu in januari nu op de agenda van 
de Tweede Kamer. Na bespreking van de wet in de Kamer gaat het 
concept van het nieuwe Toetsingskader voor consultatie naar de partijen in 
de zorg. Het streven is dat de wetswijziging in juli 2020 ingaat. 

• Het Zorginstituut organiseert in oktober een wetenschapsdag. Dit jaar 
wordt deze dag gecombineerd met de Dag van Advies, de jaarlijkse 
bijeenkomst van het Zorginstituut voor zorgverzekeraars. Het thema van 
de dag wordt ‘de zin van data’. Een KR-lid is al gevraagd om aanwezig te 
zijn en zal ook gevraagd worden om een actieve bijdrage. Een KR-lid geeft 
als idee mee om een spreker vanuit het patiëntenperspectief iets te laten 
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zeggen over wederkerigheid in data. Een KR-lid geeft de vraag mee: hoe 
visualiseer je data op zo’n manier dat patiënten en behandelaren er beide 
wat mee kunnen? Drie KR-leden zijn beschikbaar voor het Zorginstituut 
om te betrekken bij de voorbereiding. 

• Een KR-lid heeft weer periodiek overleg gehad met Tiana van Grinsven 
over de ontwikkelingen in het informatiebeleid. Er is onder andere 
gesproken over het Informatieberaad, Big data en de rol van grote 
techbedrijven.  

• De secretaris deelt mee dat Berenschot in opdracht van het Zorginstituut 
het proces van de doorzettingsmacht bij de Cosmetische zorg (en wat 
eraan vooraf ging) gaat evalueren. Belangrijkste vraag hierbij is hoe het 
Zorginstituut wordt ervaren door de externe partijen en wat we hier van 
kunnen leren. De evaluatie loopt van januari tot juni en is onderdeel van 
een bredere evaluatie van taken van het Zorginstituut. Elk jaar worden er 
drie casussen nader bekeken.  

 
2 Verslag vorige vergadering en vergaderdata 2019-2020  
Naar aanleiding van het verslag, specifiek het agendapunt over het RVS-advies, 
merkt een KR-lid op dat het advies en de discussie daarover veel heeft 
losgemaakt in de zorg. Hij vindt het interessant om hier nog eens over te 
spreken. 
Er wordt kort gesproken over de rol van het Zorginstituut en de rol die de 
Kwaliteitsraad hierbij kan spelen. Gesignaleerd wordt dat deze adviestaak niet 
is ondergebracht bij een van de adviescommissies. Op de momenten dat de bij 
het Zorginstituut voorliggende vraag raakt aan kwaliteit zou de Kwaliteitsraad 
hier over kunnen adviseren. 
De voorzitter vraagt of de KR zich kan vinden in het voorlopige advies zoals dat 
in het conceptverslag geformuleerd staat. De voorzitter zal met de voorzitter 
van de Raad van Bestuur bespreken of hij aan dit advies op dit moment 
voldoende heeft of dat hij de KR nog om aanvullend advies wil vragen. 
 
Het verslag wordt zonder wijzigingen vastgesteld. 
 
3 Brief Kwaliteitsstandaard Taalbarrières 
De voorzitter benoemt de vele ondertekenaars van de brief en de politieke 
aandacht die er is voor dit onderwerp. 
 
Discussie: 

 Het niet zo zou moeten zijn dat taal een barrière is om goede zorg te 
krijgen. 

 Het gesprek met de patiënt is erg belangrijk om goede zorg te leveren. 
 Het gaat niet alleen om taalbarrières, ook cultuurverschillen maken het 

soms lastig om elkaar te begrijpen. 
 Het komt voor dat een arts een patiënt sneller doorstuurt voor een 

mogelijk onnodige behandeling als ze afwachtend beleid niet kunnen 
uitleggen aan de patiënt. 

 Er zijn veel hulpmiddelen (zoals vertaalde vragenlijsten) die in de 
praktijk niet worden gebruikt. Is het niet meer een 
implementatievraag? 

 Dit probleem is onderdeel van een breder sociaal-cultureel probleem. 
 Is dit een kwaliteitsvraag of een pakketvraag? 
 Er zijn veel technologische innovaties die hier (op termijn) een rol 
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kunnen spelen. 
 De gemeente en de zorgverzekeraars ontbreken in de brief, dit zijn wel 

belangrijke partijen. 
 In de GGZ leverden de inzet van tolken in het verleden vaak niet het 

gewenste resultaat.  
 Zonder een goede kwaliteitsstandaard is het veel lastiger om het 

gesprek over betaalbaarheid te voeren. 
 
Conclusie 
De Kwaliteitsraad vindt taalbarrières in de zorg een relevant en belangrijk 
probleem. De KR kan nog niet goed inschatten of een kwaliteitsstandaard het 
probleem echt aanpakt en ook of de Meerjarenagenda hierbij nodig is. De KR 
gaat graag samen met het Zorginstituut in gesprek met partijen om het 
probleem te verkennen. Bij dit gesprek zouden de zorgverzekeraars ook 
aanwezig moeten zijn.  
 
4 Kwalitatieve analyse Nederland in Europa 
Timon Sibma geeft een presentatie (bijlage 1a). Uit de kwalitatieve analyse 
komen zes onderwerpen die nader zullen worden verkend. Voor de inhoudelijke 
teams is het nog lastig om de verbinding te maken tussen de cijfers en de 
lopende activiteiten. 
Een KR-lid geeft een korte aanvullende presentatie (bijlage 1b). 
 
Discussie: 
• Een KR-lid is teleurgesteld dat er in Nederland nog altijd sociale 

ongelijkheid bestaat die van invloed is op de gezondheid en het 
zorggebruik. 

• De KR raadt het Zorginstituut aan om de analyse te gebruiken als 
startpunt van dialogen met partijen in de zorg. 

• Voor patiëntenorganisaties is het lastig om aan cijfers te komen om het 
gesprek er over aan te gaan. 

• Hoe speelt de arbeidsmarktproblematiek in de zorg in andere landen? 
• Soms zijn er zowel positieve als negatieve inhoudelijke verklaringen voor 

negatievere cijfers, daar geeft deze analyse nog onvoldoende zicht op. 
• In Nederland hebben we een ingewikkelde informatie-infrastructuur 

waardoor de data onvoldoende toegankelijk is. Hier mag het Zorginstituut 
wel wat van vinden. 

 
De voorzitter concludeert dat de Kwaliteitsraad erg geïnteresseerd is in dit 
onderwerp en ziet het in de volgende fase graag terugkeren in de vergadering. 
 
5 Meerjarenagenda (MJA) 
 
a. Wijkverpleging - handboek PREM 
Sandra Landa en Kirsten Stegink komen aan tafel. Sandra Landa geeft een 
korte toelichting. Dit meetinstrument komt eerder dan de andere 
meetinstrumenten, de partijen kunnen daardoor sneller met dit meetinstrument 
aan de slag. In het eerste kwartaal van 2020 worden de andere 
meetinstrumenten verwacht. Een KR-lid geeft aan dat dit meetinstrument 
enigszins verbeterd is ten opzichte van eerdere versies, er zit meer leren en 
verbeteren in. Hij vindt het nog wel een punt van zorg of er voldoende 
eigenaarschap is bij de wijkverpleegkundigen zelf.  
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Een KR-lid merkt op dat de voorbeeldbrief in het handboek nog wel wat 
toegankelijker kan qua taalgebruik en benadrukt hoe belangrijk dit is. De 
vragenlijst zelf is wel goed qua taal.  
Er wordt gesproken over de implementatie. Om betrouwbare metingen te doen 
is het belangrijk dat de cliënt de vragen gemakkelijk en ongestuurd kan 
invullen. Ook is het bij de implementatie belangrijk dat de administratieve 
lasten goed in de gaten worden gehouden. 
 
Advies KR 
De Kwaliteitsraad adviseert om het meetinstrument PREM Wijkverpleging op te 
nemen in het Register en af te voeren van de Meerjarenagenda. De KR vindt 
het een belangrijke voorwaarde dat bij de implementatie de administratieve 
lasten goed in de gaten worden gehouden. 
 
b. MJA-overzicht 
Naar aanleiding van het overzicht vraagt een KR-lid hoe het gaat met de 
kwaliteitsontwikkeling in de mondzorg. De voorzitter geeft aan dat de 
presentatie van KIMO in een eerdere vergadering positief is ontvangen en dat 
KIMO goed op weg is, maar dat de sector nog wel wat hulp nodig heeft om op 
dit gebied echt volwassen te worden. 
 
6 Rondvraag en sluiting 
De voorzitter sluit de vergadering om 17.28u. 
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Bijlage 1a - presentatie bij agendapunt 4: Kwalitatieve analyse Nederland 
in Europa 
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Bijlage 1b - presentatie bij agendapunt 4: Kwalitatieve analyse Nederland 
in Europa 
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